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AU PROTOKOLL NR 1 2017-2018 

 
Datum/Tid:  2017-08-08  klockan 09.30 - ca 17.00 
Plats:  Lions kontor, Stockholm 
Beslutande:  GRO Mats Granath, IPGRO Mattias Öberg, VGRO Nils-Erik 

Borgström samt Controller Bengt Parkstam.  

§ 1 Mötet öppnas. 
GRO Mats Granath hälsar alla välkomna till AU 1. 
 

§ 2 Tillkommande ärenden och övriga frågor 
a. Besök av IP 
b. Inbjudan av IP till RM 2019 
c. Brev från LC Pajala ang lögner o förtal 

 
§ 3 Fastställande av föredragningslistan 

 
§ 4 Föregående protokoll AU-6/16–17. 

Protokollet läggs till handlingarna efter genomgång. 
 
Föregående protokoll GR-1/17–18.  
Protokollet läggs till handlingarna efter genomgång. 
 

§ 5 Inkomna rapporter 
a. Jubileumskommittén - Bil 5 

Genomgång och lades till handlingarna. 
Det finns ca1.7 milj att söka. 
 

b. Riksmöteskommittén - Bil 6 
VGRO föreslog att riksmötesförhandlingarna skall ligga på en dag, för de 
delegater som bara vill vara med på den beslutande delen Riksmötet. GRO 
framförde att målsättningen bör vara två dagar med seminarier under fredagen. 
Mattias Ö tar med sig synpunkterna till riksmötes-kommittén. 
 

c. GMT - Bil 9 
Genomgång och lades till handlingarna. 
 

d. Ungdomsverksamheten - Bil 7 
Genomgång och lades till handlingarna. 
 

e. Conventionresan 2017 - Bil 8 
Genomgång och lades till handlingarna. 
 

f. De Glömda Barnen - Bil 10, Bil 16 
Genomgång och lades till handlingarna. 
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g. Leo - Bil 11 
AU önskar en plan på stöd och fokus på att hjälpa klubbarna i arbetet med att 
skapa LEO klubbar. Robyn H deltager på GR 2. 
 

h. Hjälpkommittén - Bil 13 
Genomgång och lades till handlingarna. 
Komplettering på GR 2 avseende bidrag till översvämnings-katastrofen på Sri 
Lanka. GRO kontaktar Per Jansson. 
 

i. GLT - Bil 17 
Genomgång och lades till handlingarna. 
 

j. Hjälpfonden - Bil 18 
Genomgång och lades till handlingarna. 
 

§ 6 Beslutskontrollen 
Gicks igenom. 
 #AU beslutar att Annica Nordell läggs till i sändlista med kopia med anledning 
av ansvaret för utanordning.  
 

§ 7 Ekonomi/ Budget 
Föregående verksamhetsår visar ett positivt resultat. För innevarande år har det inte 
hänt så mycket ännu.  
  

§ 8 GRO pärm 
 #AU föreslår att GR 2 fastställer den med möjlighet till årliga justeringar.  
 

§ 9 Arbetet med distriktsindelningen – Bil 15 
Mattias rapporterar från en fungerande grupp med en tydlig uppdelning på vem som 
gör vad. Brev/mail har gått ut enligt bilagan. 
 

§ 10 RM 2019 
Beslut på GR 1 att arrangörsklubben får 60 000:# för genomförande av RM i Västerås, 
enligt justerat protokoll GR 1.  
 #AU förslår att GR 2 även beslutar enligt MDRMK:s förslag. 
 

§ 11 Arbetet med Sveriges Lions Miljöpris 
Jan Eksvärd, LC Knivsta, är sammankallande för arbetsgruppen. Målsättningen är att 
priset första gången skall kunna delas ut vid RM 18 i Ronneby. 
 

§ 12 Medlemskampanjen/PR plan 17-18 
Arbetet fortsätter enligt PR-plan. 
 

§ 13 Insamlingsmål  Världslionsdagen den 8 oktober/ PR plan 17-18 
 #AU föreslår att GR 2 beslutar att insamlingsmålet är De Glömda Barnen och 
att insamlingsdagen är den 8 oktober. 
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§ 14 PR plan 2017-2018 - Bil 12 
 #AU föreslår att GR2 beslutar att fastställa PR-planen. 
 

§ 15 Implementering ny organisation GAT; GST/ GLT/ GMT 
IPGRO och GRO kommer vid GR 2 att ge information om GAT. VDG och ZO skall 
vara med. 
 

§ 16 Ny volontärverksamhet i MD 
MD GST Kia Carlsson jobbar med detta tillsammans Distrikts GST, målsättning är att 
komma igång innevarande år. Det planeras ett gemensamt möte i oktober. 
 

§ 17 Redovisning till Radiohjälpen 
Bengt P, Bengt L och GRO skall ha ett möte den 17 augusti för att sammanställa alla 
uppgifter Radiohjälpen begärt gällande ouppklarade projektredovisningar. Svar på 
frågor från Radiohjälpen skall skickas senast 31 aug och ev återbetalning senast 30 
sept. 
 

§ 18 Arbetet med kontorets organisation och redaktörstjänsten 
Förslag på organisation måste fram nu under hösten, Bengt P och GRO jobbar vidare 
på frågan. Lämnar information vid GR 2.  
VGRO tittar på hemsidans struktur i avseende vad som skall vara på ”in- resp 
utsidan”. Kommer med förslag på nästkommande AU. 
 

§ 19 Klargörande Barndiabetesfonden, möte  
GRO tar kontakt med Bernt Franzén om hur vi gör med från RM nyvald ledamot från 
Lions i Barndiabetesfonden. 
 

§ 20 Fråga om ny medlem i Euro Africa Committé. 
Mursal Isa är vidtalad och GR ställer sig bakom att han kommer att delta på EF i 
Montreux och deltaga på seminarium för Euro Africa Committé. Frågan om Svälten i 
Afrika kommer upp på mötet. Formellt beslut tas på GR 2. 
 

§ 21 Planeringen av NSR 2018 ”Lions Forward in the Digital World” 
GRO och Bengt P svarar på frågor som kommit från arrangerande klubb. 
Arbete med seminarier pågår. GRO kontrollerar när anmälan skall skickas ut, skall gå 
till samtliga medlemmar, formulär på hemsidan.  
 

§ 22 Planering av RM 18, AU 2 
AU 2 hålls i Ronneby 20- 21 oktober för möte med arrangören för RM 18 samt 
rapport från RM kommittén RM 17. 
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§ 23 Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller 
GRO; är inbjuden till EF för presentation av Sri Lanka projektets implementering och 
resultat.GRO åker till Sri Lanka för både uppföljning av projektets implementering 
och översvämningskatastrofen. 
IPGRO; deltager RM kommittén, Arealeader för GST i Norden och Baltikum samt 
deltager i arbetsgruppen för distriktsindelning 
VGRO; fokus på VDG utbildning o kommande GR möte. 
Controller; Bengt redovisar prel bokslut på GR 2,  
 

§ 24 Inför GR 2, i Gävle 25-27 augusti. Utbildning VDG/ ZO/ GAT/ LCI. 
Information från GRO till VDG och ZO, måste detaljplaneras.  
Fredag em dialog med kommitté ordf om planen för verksamhetsåret,  
 

§ 25 Inför EF i Montreux –Bil 14 
På EF kommer ett förslag om att inrätta en Refugee Committe. 
 # AU föreslår att GR beslutar att GRO får mandat att bifalla ett sådant förslag. 
 

§ 26 Tillkommande ärenden. 
a. Besök av IP 28-31 okt; program kommer från Mats. Information vid GR 2. 
b. Inbjudan av IP till RM 2019; First Vice president Gudrun Yngvadottir är 

inbjuden till RM 2019. 
c. Brev från LC Pajala; AU har mottagit brev från LC Pajala men konstaterar att 

detta är en angelägenhet för distriktet och berörda klubbar.  
 # AU beslutar därför att lämna detta utan åtgärd samt överlämna 
handlingarna till DG för eventuell åtgärd. 
GRO meddelar DG för distrikt 101P om AU:s beslut. 
 

§ 27 Övriga frågor. 
 

§ 28 Mötets avslut. 
 

Mats Granath 
GRO 

Nils-Erik Borgström 
VGRO Sekreterare 

Mattias Öberg   
IPGRO   

Bengt Parkstam 
Controller 

 





Rapport GR 2, 2017/2018 


Lions Sveriges jubileumskommitte, Lions 100 år 2017 


1. Kommitten har bestått av tio distriktskoordinatorer, dvs en koordinator från varje distrikt och 
leds av vår MO-koordinator.


2. Kommitten har haft 21 protokollförda sammanträden som av kostnadsskäl huvudsakligen
genomförts per telefon. Koordinatorernas huvudsakliga uppgift har varit att stötta zoner och 
klubbar i arbete med att genomföra jubileumsinsamlingar till förmån för barn och unga i
Sverige med särskilda behov. Kommittens uppdrag har sträckt sig fram till den 2017-06-30.
Kommitten är nu upplöst. Kvar finns endast styrelsen, 5 personer, som har till uppgift att
behandla alla inkomna ansökningar om bidrag och fatta beslut om tilldelning av bidrag eller
avslag.


3. Styrelsen har behandlat samtliga inkomna ansökningar (39 st). Av dessa har 23 st beviljats
bidrag. Totalt ansökandebelopp 1140 000 kr. Jubileumsinsamlingen har beslutat att lämna
bidrag med sammanlagt 672 200 kr. Av de 23 beviljade bidragen har 7 st justerats till ett
lägre belopp än ansökan. Vid behandling av inkomna ansökningar har vi varit noggranna med 
att följa vad som beslutats i arbetsordningens ändamål, nämligen "anslag kan endast tilldelas
Lian klubb, zon eller distrikt som avser att genomföra barn eller ungdomsprojekt enligt
insamlingsändamålet''. Ändamålet är "Lions förverkligardrömmar för barn och ungdomar
med särskilda behov''. Ansökningar som avser att klubb, zon eller distrikt ska lämna pengar
till en förening eller annan organisation faller inte in under ändamålet. Följande
klubbar/zoner har tilldelats bidrag:


Distrikt 101-S zon 1, Distrikt 101-SV zon6, Distrikt 101 SV zon 5, LC Avesta, LC Grums, LC 
Gävle (2 projekt), LC Hallsberg, LC Löddeköping, LC Mariestad o LC Lyrestad/Hasslerör, LC 
Sundsvall, LC Tjörn (2 projekt), LC Trelleborg, LC Trollhättan, LC Uddevalla (2 projekt), LC 
Västerhaninge, LC Höganäs, LC Huddinge (2 projekt), LC Vindeln och LC Västervik.


4. Vid utgången av räkenskapsåret 2016-07-01- 2017-06-30 fanns ca 1 765 500 kr på 
jubileumskontot. Då har beviljade bidrag utbetalats med 602 200 kr. Under juli månad har
bidrag beviljats med 70 000 kr. 


5. Styrelse kommer tt  finnas kvar till 2018-12-31.


MO koordinator ocfi ordförande i styrelsen för Jubileumsinsamlingen. 
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MDRMK/Uppdrag MDRMK, juni-17 


Rapport 2 
2017-07-31 


1. Uppdrag MD Riksmöteskommitté (MDRMK)


Beslut
På GR6 2016/17 §12 beslöts följande: 


MDRMK: PGRO Annette Eiserman-Wikström, PGRO Finn Bangsgaard, IPGRO Annica Nordell samt DG 


Thorbjörn Bengtsson valdes. Sammankallande PGRO Annette Eiserman-Wikström. 


Beslutet kompletteras på AU6 2016/17 §9 med följande: 


9) Ny Riksmöteskommitté. Arbetsgruppen behöver förstärkas med 1–2 personer och få spridning i MD. AU


beslutade att även GRO Mattias Öberg ingår i gruppen.


Tidigare arbeten är följande bilagor: 
2015/16–60 Uppdrag att genomlysa förslag till förändrat Riksmötesarrangemang ur 


ekonomiska och praktiska synpunkter, daterat 2015-11-22 


2016/17–53 Fortsatt uppdrag gällande förändring av Riksmöte, daterat 2016-10-10 


2016/17–109 Uppdrag gällande centralt Riksmötesansvar, daterat 2017-03-19 


Dessa bilagor innehåller en del läsvärd statistik mm och blir en del i det underlag vi behöver 


ta fram för kommande arbete. 


Vårt uppdrag är i korthet delat i tre delar: 
1. Vi skall ta fram nya riktlinjer för kommande riksmöte och därmed revidera


Riksmötesanvisningarna.


2. Vi skall genomföra Riksmöte 2019 i Västerås enligt GR:s beslut


3. Vi skall upphandla och genomföra RM 2020.


Övrigt: 
I samtal under guvernörsrådsmötet den 20 maj 2017 uppfattades att riktlinjer för riksmötet är 


att det skall genomföras med möjlighet till två nätters övernattning, dvs tre dagar. 
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MDRMK/Uppdrag MDRMK, juni-17 


Rapportering 
1. MDRMK lämnar som första rapport utdrag ur anteckningar med förslag till beslut 


angående Västerås till GR1 i juli. Finn, Mattias och Thorbjörn beräknas delta på GR1 i 


USA. 


2. Rapport 2 lämnas till AU i månadsskiftet juli/augusti för rapportering på GR 2 i 


augusti. 


 


 


 


2. Kommande Riksmöten 


Riksmöte 2018, Ronneby 
RMK och AU har fortsatt ansvar för riksmötet i Ronneby och arbetet pågår som planerat. 


 


 


Riksmöte 2019, Västerås 
Förslag har inkommit att LC Hallstahammar kan tänka sig att arrangera riksmöte i Västerås 


2019. För detta önskar klubben en ersättning med 60 000 kronor. MDRMK ser inga hinder i 


att GR fattar ett sådant beslut under förutsättning att ersättningen betraktas som en 


engångsföreteelse för att inte låsa upp framtida beslut. 


 


Ansvar 


MDRMK, på uppdrag av GR, har ansvar för arrangemanget. 


 


På GR1 2017/18 §16 beslöts följande: 


 


Förlägga RM 2019 till Västerås samt att arrangörsklubben/ klubbarna erhåller 60 000 kronor i ersättning för att 


genomföra RM. 


 


 


Förslag om en budkavel med elcykel från varje distrikt med tex insamling för rent vatten. 


 


 


 


3. Riksmöten i framtiden 


Ansvar 
MDRMK, på uppdrag av GR, har ansvar för arrangemanget. 


 


Delegationsordningen behöver med all sannolikhet ses över. 


 


 


Förfrågningsunderlag hotell/konferenskedja 
För att i framtiden få ett så kostnadseffektivt riksmöte som möjligt krävs det att man försöker 


få ett avtal med hotell/konferenskedja i Sverige. Det finns även möjlighet att göra avtal med 


kommunala eventbolag mm. 
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MDRMK/Uppdrag MDRMK, juni-17 


I ett kommande förfrågningsunderlag behöver följande behov beaktas: 


Antal nätter 


Nedan är ett förslag till beräkning av antal gästnätter per år: 


 
(Listan särskiljer inte enkel och dubbelrum.) 


 


Lokaler: 


Konferenslokaler 


Övriga möteslokaler 


Utställningslokaler 


 


Kapacitet för måltider: 


Kaffeservering 


Arbetslunch 


Enklare kvällsmåltid 


Festmåltid 


 


Eventuella transportbehov: 


Närhet till eventuell kollektivtrafik, tåg och flyg 


Eventuella behov av transporter till och från hotell - konferenslokal 


 


  


Multipeldistriktets behov av hotellnätter under ett år


Gästnätter inbegriper både enkel- och dubbelrum


Möte Ant möte Ant rum Ant nätter Tot nätter


GR-möten i Sverige 3 20 2 120


VDG-utbildningar 4 13 2 104


AU-möten 6 4 1 24


Kommittémöten, ca antal nätter totalt 50 50


RM, GR-möte 1 15 3 45


RM, MD mm 1 15 2 30


RM-deltagare 1 550 2 1100


Totalt antal gästnätter 1473


Övriga behov


Distriktens behov av hotellnätter kan öka pga av distriktsförändringen.


Lionmedlemmars utnyttjande av upphandlad hotellkedja kan öka 


under förutsättning att det är en ordentlig rabatt.
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MDRMK/Uppdrag MDRMK, juni-17 


Partnerprogram 
Om avsikten är att anordna partnerprogram behöver även här ses över behov av: 


Transporter till besöksmål 


Beror naturligtvis på vad programmen består av. 


 


Lunchmöjligheter, tillgång till toalett 


Möjlighet till något att äta och dricka samt till toalettbesök. 


 


 


Ekonomi 
Budget för riksmötet 


En separat budget upprättas för själva riksmötet. Det kan vara bra att knyta både kontorets 


ekonom och förtroendevald Controller till det arbetet. 


 


Reseutjämningssystem 


Norge har ett reseutjämningssystem och detta är definitivt intressant att titta på i kommande 


arbete. Arbete pågår kring utjämningen. 


 


Upphandling av konferens/hotell 


Underlag för upphandling kommer att tas fram under hösten. 


 


 


Anmälningar 
Kontorets ekonom menar att kontoret har kapacitet att ta emot anmälningar till riksmötet. 


De befintliga programvaror som finns på kontoret är inga problem att koppla ihop med 


MyLCI. Det finns dessutom en gammal bokningsplattform men också årets upplaga, 


anmälningar 2017, som kanske kan användas till bokningar för 2019. 


 


 


Hemsidor 
Det går att synka RM:s hemsida med Lions hemsida. Bägge sidorna kommer att skötas 


centralt. 


 


Ovan beskrivna är bara en del av vad som behöver anges i en upphandling och tas hänsyn till 


vid anmälningar mm. Arbetsgruppen fortsätter med att ta fram underlag. 
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MDRMK/Uppdrag MDRMK, juni-17 


4. Riksmötesanvisningar 
GR beslutade 2005/2006 GR6 §91 följande: 


 


Guvernörsrådet godkänner anvisningarna och beslutar att AU fortsättningsvis gör nödvändiga redaktionella 


ändringar. GR skall dock besluta om ändringar som påverkar MD:s ekonomi. 


 


 


Anvisningarna görs helt nya och de gamla revideras inte. Där emot är de gamla stöd i arbetet 


likväl som Urban Möllers kommentarer av de gamla anvisningarna. De gamla anvisningarna 


gäller för RM 2018. 


 


De nya anvisningarna kommer att tas fram under hösten. 


Möjligen kan man tycka att de nya riksmötesanvisningarna skall föreläggas riksmötet. Det är 


viktigt i så fall att riksmötet antar anvisningarna men ger GR fortsatt beslutanderätt om 


förändringar i anvisningarna så att revideringar kan göras när så behövs. 


Eventuellt kan GR nöja sig med att göra anvisningarna som en rapport till riksmötet. 


 


 


 


5. Beslut 
Förslag till beslut: 


 


1. GR beslutar att de 60 000 kronorna som beslutades på GR1 2017/18 §16 endast gäller RM i 


Västerås eftersom MDRMK har ett pågående arbete kring kommande arrangemang. 


 


 


 


 


 


 


 


 
Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard Annica Nordell Thorbjörn Bengtsson Mattias Öberg 


MDRMK 
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Rapport GR2, augusti 2017, Lions Ungdomsverksamhet rapp 1. 


YEC (Youth Exchange Chairperson) i varje distrikt ansvarar för distriktets ungdomsverksamheter: 


• att delta i planeringen av och eventuellt vid genomförandet av ett läger


• att stödja klubbarna i arbetet att utse ungdomar till utländska och svenska läger och att koordinera


detta


• att stötta LEO verksamheten i distriktet.


Jag väntar i skrivande stund fortfarande på uppgift om vilka som är YEC i flera distrikt och är tacksam 


för svar på det mail jag sänt till alla DG (26 juli). 


MDNO (Ordförande för Lions förebyggande insatser mot droger inom MD) Felle Fernholm, LC 


Vadstena 101-A är ansvarig för Sveriges Lions arbete med sökhundar inom Tullverket. 


Ungdomsverksamhetens främsta syfte är att genomföra olika aktiviteter i Lions anda för ungdomar och 


att därigenom bidra till fred för kommande generationer! 


Lions internationella ungdomsläger sommaren 2017. 
Vid Europa Forum 2016 avtalades om 58 platser för inkommande ungdomar (plus 15 platser 


reserverade för svenska ungdomar) respektive 73 platser för utresande svenska ungdomar att söka 


till, totalt utbyte med 26 nationer plus USA och Australien (utan avtal). 


Varje distrikt ska arrangera ungdomsläger enligt ett rullande schema, vart tredje år.  


Sommaren 2018 är det följande distrikt som ska arrangera läger: 101GD, 101SV samt 101VG. 


Utresande till internationella läger 
Vi hade från början 38 ansökningar, av olika anledningar blev det slutligen 33 ungdomar (15 pojkar 


och 18 flickor) som reste till:  


Australien, Belgien, Danmark, England, Estland, Frankrike, Holland, Israel, Japan, Kroatien, Norge, 


Rumänien, Spanien, Sverige, Tyskland, Ungern, USA och Österrike. Totalt 18 länder. 


Övrigt; En hel del missförstånd i kommunikationen på grund av felaktiga mailadresser till ländernas 


kontaktpersoner – detta måste bli bättre! Frågan tas upp vid Europa Forum i september. 


Därtill har flera avtalade länder haft svårt att lämna besked angående värdfamiljer. Dessvärre har 


även vi i Sverige brustit på denna punkt. 


Inresande till svenska läger 
Preliminär rapport Sveriges ungdomsläger 2017 muntlig komplettering sker vid GR 2 samt en 


utförligare rapport lämnas till GR 3. 


De svenska lägren avslutas 21 juli (Camp Baltic) respektive 5 augusti (Camp South och Camp 


Viking). 
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Antal ungdomar: Camp South 27 ungdomar, Camp Baltic 22 ungdomar och Camp Viking 26 


ungdomar. 


 


Under senvåren 2017, mitt under arbetet med att ta emot ansökningar, administrera och sköta 


konversation med alla ansökande länder (och ungdomar), blev ansvarig för detta arbete sjuk och då 


all information fanns i personen dator uppstod många frågetecken att lösa på distans samt att lugna 


ner upprörda känslor från framförallt inresande ungdomars föräldrar och samordnare i dessa länder 


då de upplevde att de inte fick någon respons på sina mail. I skrivande stund har jag uppfattningen att 


lägren ändå löper på.   


Detta är en signal att vi måste arbeta för att minska sårbarheten och lägga upp ett nytt arbetssätt. 


Förslag lämnas vid GR3. 


Kort rapport från Camp South, distrikt 101S: Fantastiska ungdomar, underbar stämning, 


välplanerade och omtyckta aktiviteter från klubbarna i zonen. Kommer att bli svårt att skicka hem 


dem nästa vecka.  


Camp Viking: jag har fått rapport att Martina Nordlund, bitr. YED och lägerchef sköter lägret i 


princip ensam vilket inte är ok då ett läger är en distriktsaktivitet och där Lions medlemmar förväntas 


bidra. Lägret har även haft problem med ett par tyska ungdomar som inte var nöjda utan ville åka 


hem. Tysklands YED och jag har haft flera dialoger för att försöka lösa frågan. Efter att Martina, 


lägerchef, haft samtal med ungdomarna beslutade de sig för att stanna.  


Vi behöver bli ännu tydligare med information om VAD det innebär att vara på ett Lionsläger i 


Sverige. Svenska läger ligger exempelvis ofta ”långt från stan”, kan ha ”dålig mobiltäckning” och att 


vi har en förväntan att ungdomen själv är aktiv under de tider ingen planerad aktivitet genomförs. På 


de flesta svenska läger brukar finnas tillgång till ”egna aktiviteter” som exempelvis simma, låna 


kanot, fiska, bollspel. 


Även vid årets läger är det en trång sektor i lägerplaneringsarbetet att få tag på värdfamiljer. Ett av 


lägren löste detta genom att man arrangerade en ”pojkförläggning” med en lägerledare i ett privat 


boende samt en ”flickförläggning” på motsvarande sätt.  


Ingen information ännu från Camp Baltic. 


Utförligare rapport från lägren lämnas inför GR3. 


Ungdomsutbytet med Australien 
Sedan ett antal år har vi även ett ungdomsutbyte med Australien. De sänder en eller flera ungdomar 


till Sverige under deras ”sommarlov”. Det infaller under december månad vilket innebär att det ofta 


är svårt att få en värdfamilj att ”ställa upp” under julmånaden, då många har mycket uppbokat både 


privat och Lionsaktiviteter. I år har vi glädjande nog redan nu fått en värdfamilj till en flicka från 


Australien som kommer hit perioden 7–23 december. 


Europa Forum (EF) i Schweiz 
YED Marie Johansson och biträdande YED Martina Nordlund kommer att delta vid Europa Forum. 


Detta är det viktigaste forumet för ungdomsverksamheten inom Lions. Vid EF diskuteras aktuella 
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frågor och förslag till utveckling inom verksamheten. De senaste åren har Sverige tillsammans med 


de nordiska länderna åter lyft tre viktiga frågor.  


• Noll-tolerans av alkohol och droger vid vistelse i värdlandet för lägret – Beslut: varje land/ läger 


avgör om det är nolltolerans eller ej och det ska framgå av lägerkatalogen.   


• Strävan att ta bort avgifter för deltagande vid läger. -  Beslut: Arrangörerna bör minimera 


lägeravgift, OM det utgår avgift ska det framgå av lägerkatalogen. – Jag har fått signal om att 


lägret i Spanien krävt lägeravgift på ett läger – frågan utreds och återkommer med besked inför 


GR3. 


• Förenklad administration. – Beslut: alla länder ska använda framtagen ansökningsblankett med 


angivna bilagor 


Utöver att diskutera aktuella ungdomsfrågor och utveckling av verksamheten är detta det tillfälle vi 


har att ”byta lägerplatser” mellan länderna. 


Utveckling   
 


Svenska läger: 


De senaste åren har noterats att den trånga sektorn i lägerplaneringsarbetet är att skaffa värdfamiljer. 


Viktigt att diskutera på YEC-konferensen om vi framöver ska erbjuda läger – dock utan 


värdfamiljsboende…   


 


Följer man Lions stöddokument för lägeraktivitet och påbörjar planeringen i god tid så har man 


mycket goda förutsättningar att få en bra planeringsprocess. Viktig fråga att ta upp vid YEC-


konferensen.  


 


Vi har även noterat att färre klubbar än tidigare avstår från att utse lägerstipendiater till 


internationella läger ett arbete att ta tag i för DG och YEC gemensamt.   


Kontakt och dialog med inkommande ungdomar:  


Dagens ungdomar föredrar andra kontaktvägar än epost, frågor ställda via mail besvaras ofta inte. 


SMS, Facebook, Instagram och Twitter kommer före mail för ungdomarna och bör prioriteras som 


kommunikationsväg. Förslag: När fördelning av ungdomar till lägren är gjord bör man öppna en 


Facebookgrupp (sluten) och via den förmedla lägerinformation, flightinformation och andra frågor. 


 


 


 


Marie Johansson 


YED MD101 år 2016-2018 


mariekjohansson@hotmail.com 



mailto:mariekjohansson@hotmail.com
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RAPPORT 
 
Conventionresan 2017 till Chicago 
 
 
Sammanfattning 
Sammanfattningsvis anser jag att resan fungerade mycket bra. De bokningar som 
gjorts, hotell och transfer till och från flygplatsen, fungerade klanderfritt. Inga olyckor 
eller sjukdomsfall inträffade under resan. Deltagarna var överlag positiva och jag 
upplevde att de i allt väsentligt upplevde att reseledarskapet fungerade bra.  
 
MD-gruppen 
Antalet personer från Sverige som bodde på Swissotel var totalt 27 personer varav 
sju lotterivinnare med partners, sju personer som köpt hela sin resa genom MD, tio 
som registrerat sig genom MD men bokat egen flygresa och två personer som reste 
helt i egen regi men som anslöt till MD-gruppen på hotellet samt jag själv. En av lotte-
rivinarna med partner tvingades tyvärr avbryta resan redan dag 2 p.g.a. att ett barn 
blivit sjukt hemma i Sverige.  
 
Samtliga som bodde på Swissotel bildade omgående en grupp som regelmässigt del-
tog i informationsmöten och samordnade aktiviteter. Bland de tio som hade bokat sin 
resa själva och därför egentligen inte ingick i MD-gruppen fanns personer som bl.a. 
förväntade sig att jag skulle ordna med olika saker. Jag valde då att informera om att 
mitt primära ansvar var att sörja för dem som hade finansierat min resa d.v.s. de som 
bokat hela sin resa genom MD men sa samtidigt att alla var välkomna att delta i de ak-
tiviteter m.m. som jag höll i.  
 
En synpunkt som framfördes var att ingen före avresan hade informerat om att fru-
kost inte ingick i hotellkostnaden. Personligen trodde jag att det var allmänt känt att 
det normalt är så i bl.a. USA och hade därför ingen tanke på att ta med den informat-
ionen. 
 
Förberedelserna 
 
MD-kontoret 
Mina kontakter med MD-kontoret och då främst Cynthia Lo har fungerat utmärkt. 
Hon har gett mig den information som jag frågat efter och hjälpt mig med praktiska 
göromål när jag bett om det. Alla bokningar av lotterivinnarnas resor tycks ha funge-
rat bra. Däremot upplevde jag att det var något rörigt med en del andra bokningar vil-
ket jag tror att även Cynthia upplevde. Orsaken till detta kan bl.a. bero på att det figu-
rerade olika datum på de anmälningsblanketter som fanns (LCI:s och MD:s) vilket 
ledde till att vissa anmälningar kom in sent. 
 
Resebyrån 
Jag hade inte så mycket kontakt med resebyråns representant Lina Norman förrän 
veckorna för avresan och då fungerade det tillfredsställande. Det hade dock varit bra 
om jag hade fått en pm över vad resebyrån förväntade sig att jag skulle göra så att jag 
t.ex. tidigt hade fått information om att alla biljetter skulle skicks till mig under mid-
sommarveckan och att det var mitt ansvar att skicka dem vidare tillresenärerna. Vad 
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hade hänt om jag varit bortrest och inte bevakat min mail regelbundet? Eftersom jag 
inte visste att biljetterna skulle ställs ut tidigast en vecka före avresan och inte hade 
kunnat informera deltagarna om det under våren blev deltagare oroliga när de inte 
fått biljetterna några veckor före avresan.  
 
Biljetterna levererades till mig via mail den 22 juni. I det första utskicket saknades tre 
personers biljetter men resebyrån kompletterade senare samma dag. Måndagen den 
26:e visade det sig att ytterligare två personer saknade sina biljetter men att det var 
oklart om de ingick i MD:s grupp eller inte. Resebyrån skickade dock biljetterna till 
mig som skickade dem vidare. Det visade sig att dessa personer inte hade bokat flyg-
resan via MD. 
 
När det gäller deltagares kontakter med Lina har jag fått signaler om att det under 
veckorna före avresan var svårt för några som ville prata om kompletteringar av sina 
tilläggsresor att få tag på och få besked från Lina. Det är ju egentligen inte MD:s an-
svar men ändå värt att notera tycker jag.  
 
Reseledarrollen 
Jag blev mycket glad och kände mig hedrad när jag fick uppdraget som reseledare. 
Bland det första jag gjorde var att fråga efter en uppdragsbeskrivning som visar vad 
som ingår i uppdraget men fick beskedet att MD inte har tagit fram någon beskriv-
ning. Under skrivandet av denna rapport har jag dock fått andra besked, nämligen att 
det förlag till uppdragsbeskrivning som arbetas fram inom distrikt 101-A har antagits 
av MD år 2011. Efter att nu i efterhand åter ha läst beskrivningen så anser jag att den 
behöver revideras och göras tillgänglig på hemsidan. Vidare bör en checklista tas 
fram för att underlätta för reseledaren och för att öka förutsättningarna för att få en 
hög kvalitet på resan samt för att tydliggöra vad som ingår i de olika rollerna som 
GROE, MD-kontor, resebyrå och reseledare.  
 
Kontakt med NSR-samordnaren 
Kontakten har inskränkt sig till att jag har fått en inspektionsrapport från samordna-
ren Bent Jespersen från hans förberedande besök i Chicago, men det var kanske inte 
meningen att vi skulle utbyta mer information. 
 
Kontakt med GROE 
Före avresan hade jag kontakt med GROE Mats om bl.a. studiebesök på huvudkon-
toret, vilket dock inte gick att genomföra gemensamt för hela den svenska gruppen. 
Under vistelsen i Chicago försökte vi hitta en ledig kväll för att ha en gemensam mid-
dag med hela den svenska gruppen men inte heller det gick det att hitta tid för vilka 
några i MD-gruppen tyckte var tråkigt. 
 
Gemensamma aktiviteter 
De två försök som gjordes att anordna gemensamma aktiviteter för hela den svenska 
gruppen misslyckades alltså. Något som jag själv tidigare upplevt som trevligt är när 
distriktsguvernörer tar initiativ till en gemensam middag med dem som kommer från 
det egna distriktet. Storleken på en sådan grupp blir normalt hanterlig. 
 
Inom MD-gruppen endes vi om att gemensamt göra en guidad busstur och en båttur 
samt att äta middag gemensamt de två sista kvällarna. Vid dessa middagar var vi 
cirka 20 personer vilket medförde problem när notan skulle betalas. De slutsatser jag 
drar efter de två middagarna är att någon (reseledaren?) måste på ett tydligt sätt göra 
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upp med hovmästaren hur betalningen ska görs och om restaurangen inte vill dela 
notan så bör man äta i mindre sällskap för att slippa problem. 
 
Hotellet 
Swissotel låg down town och alltså mycket centralt. Allt på hotellet tycks ha fungerat 
på ett bra sätt 
 
Ekonomi 
Kostnaden för reseledarens resa täcks genom ett 10-procentigt påslag på totalkostna-
den för lotterivinnarna och de som beställer hela sin resa genom MD-kontoret. Denna 
gång handlade det om 14 personer medan gruppen som tog del av mina tjänster totalt 
uppgick till 26 personer. Jag upplevde, och ville det inte heller, att det skulle var helt 
fel att på plats behandla resenärerna olika beroende på om de bidragit till finansie-
ringen eller inte. Det skulle enligt min mening vara rimligt att även de som bokar an-
nat än flygresan genom MD och som bor på samma hotell som reseledaren också är 
med och finansierar kostnaderna för MD:s administration och reseledarens resekost-
nader. 
 
Uppföljning 
Jag tror att det skulle vara bra om deltagarna erbjuds att komma med synpunkter på 
vad de tycker borde förändras för att göra conventionresorna bättre. 
 
Skärhamn den 2 augusti 2017 
 
Urban Möller 
Reseledare/PDG 
 








Vi hjälper 


GMT 2017-2020 


Ett ökande medlemstal är det viktigaste måttet på framgång i en medlemsorganisation. Lions 


Sverige har under en lång rad år haft en kontinuerlig minskning både av antalet klubbar och 


antalet medlemmar. Detta är väl känt, men för tydligheten skull väjer jag detta till trots att 


sammanfatta läget som det ser ut i dag i förhållande till hur det såg ut i juli 2006 


Antal klubbar och medlemmar 
Vi hade i juli 2006 13 872 medlemmar fördelade på 520 klubbar. I juni 2017 var 


medlemsantalet ner i 10 590 medlemmar och antalet klubbar har minskat till 430. 


Detta innebär att vi har förlorat 90 klubbar – en minskning med strax över 17 %.  


Antalet medlemmar har under samma period minskat med 3 282 personer – Totalt något 


mer än 23 %. 


Kvinnor och män 
Om man tittar på fördelningen mellan män och kvinnor under samma period ser man att vi 


har tappat omkring 31 % av våra manliga medlemmar mellan juli 2006 och juni 2017, 


13 872


10 590


1


Antalet medlemmar


Totalt antal medlemmar
Juli 2006


Totalt antal medlemmar
Juni 2017
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samtidigt som vi har en ökning av kvinnor in i organisationen som även den ligger på ca 31 %. 


Av våra 10 distrikt är det bara i 101-N och 101-GD där även antalet kvinnor minskar, övriga 


distrikt har en positiv utveckling. 


 


 


 
 


 


Hur många medlemmar har klubbarna? 
En annan intressant faktor att titta på är hur många medlemmar klubbarna har och där ser 


man att det stora flertalet klubbar har mellan 16 och 30 medlemmar och att det inom den 


gruppen är ganska jämt fördelat mellan de klubbar som har 16-20, 21-25 och 26-30 


medlemmar. 


 


Intressant är också att 101-P, som är vårt näst minsta distrikt, med 866 medlemmar har 6 


klubbar med fler än 40 medlemmar. De här 6 klubbar har tillsamman 287 medlemmar och 


motsvarar i stort sett 1/3 av distrikt 101-P. 


 


12 225


8 418


1 647 2 172


1


Fördelningen mellan män och 
kvinnor


Män
Juli 2006


Män
Juni 2017


Kvinnor
Juli 2006


Kvinnor
Juni 2017
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I spannet med klubbar med 1-10 medlemmar, hittar vi 15 av de 22 klubbarna i distrikt 101A 


och 101B.   


 


 


 


 
 


 


Hur gör man då för att vända medlemsminskningen ? 
Först vill jag konstatera att vi befinner oss i ett krisläge avseende det faktum att 


medlemsantalet fortsätter minska år från år. Detta kommer vi inte att kunna vända enbart 


genom att genomföra en eller flera medlemsvärvningskampanjer, utan vi måste också titta 


på hur vi revitaliserar organisationen för att på lite längre sikt säkerställa att vi har en 


medlemsbas som är tillräcklig för att vi skall kunna bedriva en effektiv hjälpverksamhet.  


 


När medlemsantalet minskar i en organisation beror det sällan på förändringar i omvärlden 


utan vanligtvis på föreningen själv, på hur vi verkar och är, vilket är något som ledningen och 


medlemmarna kan förändra och påverka. 
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83 83
78


49


26
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Antal medlemmar per klubb
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Vad behöver vi göra på lång sikt? 
- Sluta skylla på omvärlden! 


På 60- och 70-talen skyllde man man på TV-tittandet – Det gör man inte längre, trots 


att utbudet har mångdubblats. Man har andra undanflykter ”Ungdomar vill inte 


engagera sig”, ”Det är svårare att hitta engagerade personer som vill ta på sig 


förtroendeuppdrag”.  


- Ta reda på fakta, gör en analys! 


Studera förändringarna i omvärlden som påverkar organisationen, men viktigast är 


att granska sig själv för att ringa in det problem eller den kombination av problem 


som gör att vi tappar medlemmar eller att vi inte drar till oss medlemmar i minst 


samma takt. 


- Yttre faktorer 


Vilka yttre faktorer har vi att förhålla oss till och hur påverkar det oss som 


organisation? 


- Inre faktorer 


Är vårt ändamål rätt för den tid vi lever i nu? 


Är vi rätt organiserade? 


Har vi rätt lokal verksamhet? 


Mobiliserar vår lokala verksamhet medlemmarna? 


Lockar vår lokala verksamhet nya medlemmar? 


Välkomnas nya medlemmar i det lokala arbetet? 


 


Faktainsamling och analys måste i första hand fokusera på strategiska frågor. Syftet är att 


ringa in problemen och finna lösningarna. Nästa steg blir att genomföra lösningarna. Den 


processen görs för att utveckla organisationen. Vi kanske behöver ändra på något i 


organisationen, fokusera på vad vi skall arbeta med. Syftet är att skapa en ny energi som 


driver verksamheten framåt, en energi som lockar utomstående att ansluta sig, på samma 


sätt som när Lions bildades i Sverige och växte sig stor. Vad vi behöver är en nytändning! 


 


Detta är bara en kort första sammanfattning av mina tankar om hur vi på lång sikt skall 


vända trenden. Vi kommer under resans gång även att behöva titta på en mängd olika 


faktorer som påverkar oss som förening: 


- Medlemmarnas roll och hur MD stärker bandet/förtroendet mellan ledning och 


medlemmar 


- Hur rekryterar vi medlemmar  


- Hur rekryterar vi frivilliga (volontärer) 


- Hur gör vi för att göra synas och därmed öka möjligheten att växa 


- ……. 
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Vad kan vi göra på kort sikt? 
Enligt arbetsbeskrivningen för GMT MD är målen för uppdraget att  


- Vid slutet av varje verksamhetsår, öka antalet medlemmar genom att: 


1. Distrikten uppnår sina medlemsmål 


2. Medlemsminskningen reduceras med minst 5 %  


3. Antalet kvinnliga medlemmar ökas 


4. Säkerställa att intresseanmälningar från potentiella medlemmar, som skickas 


från LCI (och kontoret), kontaktas inom rimlig tid och att de får information 


om att vara medlem 


5. Starta fem specialklubbar i multipeldistriktet 


 


Punkt 1 


Jag har i skrivande stund inte fått ta del av de medlemsmål som distrikten har ställt upp och 


kan därför inte kommentera det vidare. Jag får återkomma om dem. 


 


Punkt 2 


Guvernörsrådet har en 0-vision i sin verksamhetsplan för året. Tyvärr tror jag att det är att 


skjuta lite över målet, men som vision absolut ett mål att arbeta mot. 


 


Fakta för verksamhetsåret 2016-2017 ser ut som följer: 


 


101-A Avlidna: -24 


 Lämnat: -182 = -206 


 Nya: 67 = -139 netto 


101-B Avlidna: -16 


 Lämnat: -127 = -143 


 Nya: 57 = -86 netto 


101-GD Avlidna: -14 


 Lämnat: -141 = -155 


 Nya: 47 = -108 netto 


101-N Avlidna: -6 


 Lämnat: -66 = -72 


 Nya: 32 = -40 netto 


101-P Avlidna: -10 


 Lämnat: -56 = -66 


 Nya: 49 = -17 netto 


101-S Avlidna: -24 


 Lämnat: -131 = -155 


 Nya: 138 = -17 netto 
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101-SM Avlidna: -11


Lämnat: -102 = -113 


Nya: 64 = -49 netto 


101-SV Avlidna: -10


Lämnat: -74 = -84 


Nya: 59 = -25 netto 


101-U Avlidna: -14


Lämnat: -98 = -112 


Nya: 72 = -40 netto 


101-VG Avlidna: -21


Lämnat: -151 = -172 


Nya: 104 = -68 netto 


101-MD Avlidna: -150


Lämnat: -1128 = -1278 


Nya: 689 = -589 netto 


Detta innebär att under verksamhetsåret 2016-2017 förlorade vi drygt ett fullvärdigt distrikt. 


Förutom att arbeta för att få in fler medlemmar måste vi alltså hejda utflödet av människor 


som redan är medlemmar. Ett första steg i detta arbete är att ta reda på orsaken till att 


medlemmar väljer att lämna organisationen och för att få svar på den frågan har jag tagit 


fram ett utkast till frågeformulär. Det ligger redan nu tillgängligt på hemsidan och min avsikt 


är att lägga ansvaret för att få in svaren på GMT i respektive distrikt och att gå tillbaka 3 


månader under verksamhetsåret 2016-2017. Detta för att snabbt få en uppfattning om det 


aktuella läget (enkäten finns infogad sist i detta dokument). 


Den här situationen innebär naturligtvis också att vi behöver motivera klubbarna att ta in fler 


medlemmar under året och för att göra det har guvernörsrådet lämnat uppdraget att inleda 


en medlemsrekryteringskampanj.  


Olika klubbar behöver olika typ av hjälp/stöd/information, beroende på i vilken situation de 


befinner sig i sin verksamhet. För enkelhetens skull har jag valt att dela in dem i 3 grupper: 


A. Klubbar med färre än 15 medlemmar


B. Klubbar med fler än 31 medlemmar


C. Klubbar i det stora segmentet med mellan 16 och 30 medlemmar
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Grupp A 


I den här gruppen befinner sig med största sannolikhet en del klubbar som av olika 


anledningar har problem med medlemsrekryteringen och kan behöva stöd och hjälp för att 


få igång en effektiv medlemsrekrytringsprocess.  


För att hjälpa dem, tittar vi på vilket material som finns tillgängligt för att underlätta 


processen, tar vid behov fram ytterligare material/information och gör det lätt tillgängligt för 


klubbarna. 


 


Grupp B 


I den här gruppen befinner sig med största sannolikhet en del klubbar som fungerar ganska 


bra och som kanske bara behöver en morot för att aktivera sin medlemsrekryteringsprocess. 


Här kan säkert möjligheten att ”vinna” en resa till convention nästa år vara av avgörande 


betydelse. Men även här behöver vi säkerställa att information om tillgängligt material och 


andra hjälpmedel verkligen når fram till klubbarna och att alla klubbar får samma 


information. 


 


Grupp C 


I den här gruppen finns säkert ett antal klubbar som är ganska nöjda med det antal 


medlemmar som de redan har och många av dem känner troligen inget behov av att få in 


nya medlemmar. 


De klubbar som befinner sig i den här gruppen kan bli en fantastisk resurs i arbetet för att 


bilda fem specialklubbar i multipeldistriktet enligt punkten 5, ovan. De har en god 


medlemsutveckling, men kanske behöver en ny utmaning och den utmaningen kan vara att 


vara en aktiv och viktig del i att återuppbygga och vitalisera Lions i Sverige. 


 


Enligt min uppfattning finns det två områden, inom vilka det finns goda förutsättningar för 


att bilda specialklubbar och dessa två områden är: 


 


1. Lions Quest 


2. De glömda barnen 


 


Lions Quest 


Vi har idag en situation i samhället och skolan där många av våra värdegrunder sätts ur spel 


av olika anledningar. Det kan gälla segregerade områden där skolan har svårt att hitta de 


verktyg de behöver för att komma till rätta med problem som uppstått. Polisen har gått ut 


och namngett ett antal områden i Sverige där det finns stora problem (Malmö, Göteborg, 


Trollhättan, Örebro etc.) och genom att göra en aktiv och väl genomarbetad 


medlemsrekrytering skulle vi kunna bilda klubbar/filialer i områden där 


lärare/föräldrar/mor- och farföräldrar/hem- och skolaföreningar/idrottsföreningar etc. är  
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intresserade av att arbeta tillsammans med ett väl beprövat värdegrundssystem. Ett 


utbildningspaket som är förebyggande istället för att komma in i efterhand och släcka 


bränder, ett system som rekommenderas av FN och där vi redan nu har personal som kan 


frågeställningarna och som kan ge stöd till nya klubbar/filialer. 


 


De glömda barnen 


Även här har vi ett projekt som fungerar, vi får kontinuerlig information om hur det går, vad 


pengarna används till och vi har artister som står bakom projektet. Det är min fasta 


övertygelse om att vi även här kan bilda filialklubbar/klubbar, tillsammans med människor 


som vill engagera sig och hjälpa barnen i Adana. Vi bör dessutom kunna titta på möjligheten 


att ta in Volontärer som vill åka ner till Turkiet och hjälpa till att arbeta på plats under 


kortare eller längre perioder. 


 


Tidsplan för medlemsvärvningskampanj 


För att hinna gå igenom/ta fram bra och rätt material till klubbarna och för att kunna 


informera dem på ett bra sätt i god tid, föreslår jag att vi kraftsamlar direkt efter årsskiftet 


och genomför kampanjen under januari och februari. 


 


Punkt 3 


Som framgår ovan har vi i dag en positiv utveckling i alla distrikt utom två. Detta mycket tack 


vare Eva Perssons arbete under tre år som koordinator. Jag hoppas även framledes kunna 


använda den kunskap Eva Persson har fått under sina tre år som koordinator för More 


Women in Lions och därmed säkerställa att arbetet fortsätter. 


 


Punkt 4 


Görs i samråd med GMT i respektive distrikt 


 


Punkt 5 


Se ovan under punkt 2 – Grupp C. 


 


Det här är de tankar och funderingar jag har haft under sommaren om uppdraget och om 


hur vi skall arbeta för att vända trenden. Jag ser det här dokumentet som ett första 


arbetsunderlag att diskutera och arbeta vidare på, tillsammans med GMT ute i distrikten och 


framför allt tillsammans med klubbarna, där jag hoppas att vi skall kunna aktivera och 


motivera dem, att ge dem de verktyg de behöver för att visa att vi är en kraft att räkna med 


även i framtiden.  


 


Vilshärad den 2 augusti 2017 


 


Anette Sjöberg  







Vi hjälper 


   Lions Club International MD 101       


Varför väljer man att lämna Lionrörelsen? 


Frågeformulär för GMT 


Förnamn:…………………………………………………….Efternamn: ……………………………………………………… 
 
Ålder:…………………………     Lionsmedlem sedan:………………………….Antal år:………………… 
 
Klubb: …………………………………………………….Zon: …………………………. Distrikt: ………………… 
 
Jag begär utträde ur Lions på grund av……….. (kryssa för det/de alternativ som är aktuellt i!) 
 


Fel fördelning av insamlade medel                                                     För litet inflytande på verksamheten 


Bristande gemenskap  Svårt känna delaktighet i verksamheten  


Kotteribildning/Klickbildning Tidsbrist  


Tråkiga möten För lite ”familje” -aktiviteter 


Brist på bra aktiviteter För hög medlemsavgift 


För mycket arbete Brist på visioner i rörelsen 


Privata förhållanden Annat (i så fall vad) 


Bristande info.  om medlemskapets 


innebörd i samband med intagningen 


………………………………………………. 


……………………………………………….. 


 


Nämn tre saker som Du anser är bra med Lions och värda att bevara/utveckla ! 


.................................................................................................................... 
  


Nämn tre saker som Du anser det viktigt att förändra/förbättra inom Lionrörelsen !? 


.................................................................................................................... 
Andra synpunkter som kan hjälpa oss förbättra Lions i Sverige 


.................................................................................................................... 


.................................................................................................................... 
  
Uppgifterna lämnade av: 
........................................................................................... 
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DE GLÖMDA BARNEN  - från Syrien och dess grannländer 


                                                              
 


Rapport till GR 2 


Bakgrund                                                                                                                                
Projektet är nu etablerat i Adana i södra Turkiet. Där har drygt 200000 syriska flyktingar, som 
saknar resurser att ta sig vidare, bosatt sig i enkla, egentillverkade tält eller i fallfärdiga hus. 
Några av dem kan finna tillfälliga arbeten i de intilliggande trädgårdsodlingarna. Det ses inte 
alltid med blida ögon av turkiska arbetare. Möjligheten att skaffa livsmedel är begränsad. 
Bland flyktingarna finns minst 70000 barn i skolåldern. 32000 av dem har tillgång till skola 
och således är ca 40 000 barn utan skola. Det är en riskfaktor inför framtiden med 
kriminalitet och terroranslutning. Behovet av stöd är stort! 


 


Politiska situationen                                                                                                       
President Erdogan har nu tagit ett starkt grepp om makten. I den processen har flertalet 
hjälporganisationer tvingats lämna landet, dock inte Lions. Turkiet arbetar med 
flyktingproblematiken, dels av humanitära skäl men även för att få bort motsättningar och 
tiggeriet på gatorna. Man bygger därför en del tältläger, bla ett i Adanaområdet för 10000 
syriska flyktingar. De får tillgång till bostäder, mat, skola och hälsovård. Majoriteten av 
flyktingarna har inte den möjligheten utan måste klara sig själva. Motstånd från inhemsk 
befolkning är en stor utmaning. Nu finns en minister i Adanaområdet som arbetar med 
integrationen inom skolan. Yngre skolelever integreras numer i turkiska klasser, men det är 
stor brist på lokaler. Lions i Turkiet har bra kontakt med myndigheterna. Turkiska 
myndigheter och Lions är mycket tacksamma för flyktingstödet från Sveriges Lions. 


Projektets organisation                                                                                                        
Styrgrupp: Annica Nordell, Mattias Öberg                                                                                                     
Projektledare: Per Krantz                                                                                                                       
Delprojektledare för att leda arbetet i Turkiet: Leif och Nilgun Niord                                                                                                       
Insamlingen i våra distrikt leds av DG                                                                                                                                                             
Lions samordnare i Adana: Siber Yöruk 


 







Prioriteringar under närmaste året  


Skola: Projektet har nu bekostat 20 skolmoduler. I varje modul finns uppemot 40 elever på 
förmiddagen och lika många på eftermiddagen. Genom denna skiftgång ger varje skolmodul 
möjlighet för 80 barn att gå i skolan. Vi har således idag givit möjlighet för 1600 syriska 
flyktingbarn att gå i skolan. Eleverna undervisas av syriska lärare. Nu påbörjas en ny process 
med integration av de syriska barnen i turkiska klasser. Syftet är att minska motsättningarna. 
Det är cirka 40000 barn i Adana, som saknar skolgång och myndigheterna bedömer att 5000 
tillkommer under hösten. Slutsatsen blir ett oerhört stort behov av skollokaler. Lions har en 
etablerad kontakt med ett lokalt företag, som bygger och sätter upp skolmoduler åt oss. Varje 
enhet kostar idag ca 100 000 kr och ca 20 000 kr tillkommer för utrustning och skolmaterial. 
Priset varierar med kursen på turkisk lira, vilken senaste tiden varit till vår fördel. I takt med 
att vårt insamlingskonto fylls på och möjlighet att placera moduler bygger vi vidare. 


                           


 


 


Matpaket                                                                                                                                         
Flyktingarna i Adana är i allmänhet fattiga. De söker arbete i trädgårdsodlingarna och 
försöker skicka barnen på arbete eller tiggeri, allt för att få in pengar till mat. I många familjer 
är männen avlidna i kriget, så de ensamstående mammorna har det extra svårt. För att 
åtgärda detta till en viss del har projektet byggt upp en organisation för leverans av 
matpaket. Lions från Adana  har via olika syriska kontakter bedömt vilka familjer som ska 
erhålla matpaket. De består av basvaror så att en familj på 5 personer kan klara sig i en 
månad. Ett sådant matpaket kostar med dagens valutakurs ca 250 kr. Behovet av matpaket 
är oändligt eftersom de flesta syriska flyktingarna i Adana är fattiga. 


 


.                                                
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Tält                                                                                                                                                   
Flyktingarna har bosatt sig i bristfälliga 
skydd av presenningar. Projektet har 
levererat tält, som är tillverkade lokalt och 
av bra kvalité. I ett område, som upplåtes 
av en fruktodlare har Lions satt upp ett 30-
tal tält. Odlaren har tidigare byggt en 
idrottsanläggning till sina arbetare och där 
låter han flyktingarna använda 
hygienutrymmen och få vattentillgång. 
Detta mönsterexempel är ett undantag. De 
flesta flyktingarna bor under sina 
presenningar och utan tillgång till vatten 
och toalett. Projektet har satt upp några 
hygientält och dragit fram vatten. Det kan 
bli en prioriterat satsning att dra fram 
vatten och skaffa hygientält (ca 10000 
kr/enhet) Boendetält(ca 6000 kr/enhet) är 
också angeläget, men alltefter tiden går 
lyckas en del flyktingar förbättra sina 
provisoriska tält. Satsningen på tält och 
vatten är angelägen, men till vilka. Var 
satsningen ska ske måste bedömas av 
lokala Lions i Adana. Vatten och tält för 
boende samt hygien behövs verkligen!                                        


 


Sammanfattning                                                                                                                                     
Projektet De Glömda Barnen är i år mycket angeläget. Behovet är närmast oändligt. Viktigt 
är att organisationen nu är uppbyggd så att all hjälpen kommer fram dit den behövs som 
bäst.                                                                                                                                                     
Låt oss i år göra en kraftsamling att i Sverige samla in 500 kr/medlem. Varje Lionklubb kan 
bidra allmänt, men också om man vill till skolmodul(à 100 000), tält(á 10 000) eller 
matpaket(á 250). Förutom beslutad insamlingsperiod 10/10 – 31/12 får vi även i år draghjälp 
av produktionsbolaget Norberg&Dröse i deras föreställning Aladdin. Ralf Melin samordnar 
Lions insatser på 29 konsertorterorter med början 26/12 i Stockholm och avslut  22/4 i 
Kristianstad. Där kan Lionklubbarna samla in pengar till flyktingarna och göra PR för Lions.                                                                                                                       
Målsättning för insamlingen till De Glömda Barnen 2017-2018:  5 miljoner kr!                                                                                                                         


 


 


Per Krantz   Bidra via -Swish 9019480 , märk DGB                                                       
Projektledare MD 101   -PG 90101948-0     ”         ”                                      
0702-885017    -Lionklubbar till distriktskassören                                       
perkrantz@telia.com                   







Bilaga: Aladdin - föreställningar
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Rapport angående LEO-verksamheten (2017-04 – 2017-08) 
 
Dagens läge 
 
Det har inte ändrats mycket sedan Riksmötet i Upplands-Väsby i våras. 
Läget ser ut så här:  
 
3 aktiva LEO-klubbar 


* LEO Club Linköping (Omega & Chartrat) 
 * LEO Club Mid Sweden (Omega) 


* LEO Club Växjö (Omega & Chartrat) 
 
LEO Club Linköping står inför utmaningar i år då det är många (styrelse)medlemmar 
som kommer att plugga på annan ort.  De kommer att försöka värva mera medlemmar 
och eventuellt hålla mötena online via Skype istället.  De har önskemål om att få material 
så att de kan vara synliga i kommunen.  Tydligen har de aldrig haft sådant.  Jag har sagt 
att de får komma med att förslag/design och då kan jag ta det vidare. 
 
LEO Club Mid Sweden har jag inte mycket kontakt med, men de genomförde sitt årliga 
’Walk for Cancer’ i juni vilket blev en succé. 
 
LEO Club Växjö består mest av utländska studenter och av det skälet behöver de varje 
år leta efter nya medlemmar.  Än så länge har de lyckats med detta. 
 
 
LEO Riksmötet 2017 i Upplands-Väsby 
 
LEO hade ett givande Riksmöte där de kom fram med mycket positiva förslag. 
Det viktigaste jag kommer ihåg är att de vill ha mer stöd främst i form av material; de 
skulle vilja ha ett helt eget riksmöte som de kan organisera själv mycket billigare än vad 
det Lions Riksmötet kostar; på Lions Riksmötet vill de bara skicka några starka LEO som 
har förmågan att övertyga Lions vikten av Leoklubbar i Sverige. 
 
Kunskapen om LEO bland Lions i Sverige måste öka, annars finns risk att LEO minskar i 
Sverige och i värsta fall inte ens finns kvar.  I det syftet har det skickats en pdf med info 
till alla svenska Lions och finns till och med tillgänglig på hemsidan: 
 http://lions.se/PDF/LEO-2017.pdf 
 
Annars hade LEO det mycket trevligt i Upplands-Väsby. 
 
Leo Europa Forum (LEF) 2017 
 
12-19 augusti åker jag tillsammans med 5 LEO från Leoklubb Linköping samt 1 Lions 
Student från Uppsala till Leo Europa Forum som i år hålls i Ermelo, Nederländerna.  Det 
är ett utbyte mellan 240 (!) Europeiska LEOs som kommer att umgås, läras av varandra, 
gå på workshops, utföra 2 sociala aktiviteter, ett 100-årigt firande tillsammans med 
Lions, en gala och mycket mer.  Återkommer med ett förslag efter forumet. 



http://lions.se/PDF/LEO-2017.pdf
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Några funderingar från PR avdelningen (läs Åke) i aktivitets satsningarna. 


Bakgrund: 
Vi har nu arbetat intensivt med ”De Glömda Barnen” under två verksamhetsår i Lions. 
Planen säger att vi skall fortsätta till 2019, med inriktningen flyktingbarnen i Turkiet. Allting 
har fallit ut mycket bra. 
Eftersom medlemsantalet är vikande och det är den enda intäktskällan som vi har, är våra 
ekonomiska resurser begränsade. Detta innebär att vi får arbeta lite annorlunda med vår PR.  
Lite som gerillakrigföring. 


I dag: 
Det sker hela tiden katastrofer, den ena större än den andra. Vilken skall vi välja att hjälpa?                      
Vi kan inte vara överallt. 
Kan vi hjälpa dessa offer i Lions för framtiden? Kan vi utnyttja ” De Glömda Barnen ” som 
varumärke inom Lions för alla katastrofer framgent? 
Varför inte – tycker då att det väl stämmer med vår PR plan. Fokus på något som gör det lätt 
att kommunicera. 
Vi måste se möjligheterna i framtidens katastrofer (tråkigt att behöva säga det) för att utnyttja 
det för vår framtida existens. Vi utnyttjade flyktingkatastrofen ifrån Syrien till DGB, vilket 
blev en lyckad aktivitet. Dock verkar det som klubbarna i Sverige tycker det börjar bli 
urvattnat. Märks på att insamlingssiffrorna är mindre jämfört förgående år vid samma 
tidpunkt och att färre klubbar deltagit jfr. samma period 2016. OBS Liten varningsklocka.  


Framtiden: 
Vi skall utnyttja ”De glömda Barnen” som ett varumärke likt (Röda Fjädern) för våra 
insamlingar. Perfekt för månadsparare att kunna välja på olika aktiviteter inom DGB. (har 
talat med Martin om  detta och han är med i detta resonemang) 
Detta kommer också bli mycket lättare i PR kommunikationen  framgent. 
Som Springtime säger: ”våga välj bort och fokusera” 


Världs Lionsdagen 
Denna dag skall vi utnyttja. Samtliga medlemmar är ute denna dag och den blir också 
startskottet för DGB kampanjen. Samtidigt skall varje medlem samla in en ”vän till Lions” 
med deras Emailadress. Detta blir sedan en ”bank” där vi kan skicka ut information om 
Lions, våra aktiviteter, månads sparare etc,etc, 


Mina personliga tankar för framtiden: 
- Satsa helhjärtat på  Lions  som avsändare i alla aktiviteter. 
- Avsluta projekt snarast som inte ger ”intern aktivitet i klubbarna” 
- Vi måste samordna PR ansvariga i distrikten bättre. Finns fortfarande tidningar som har 
kampanjen ”har du tid” 
- Börja bygga för framtiden med Bli vän med Lions och medlemskampanj under 
hösten/våren.   
- Vi måste få bort ordet vi är suveräna. Jag anser att är vi med i Lions International, en 
världsomspännade organisation så följer det också med en lojalitet gentemot Lions och 
kamrater inom Lions. Man kan inte bara säga vi är suveräna när man tycker att det inte passar 
att ställa upp. 
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- Fortsätta arbetet internt efter Springtimes PR plan 
- Utnyttja Lions Internationella PR tankar i större utsträckning 
- Utnyttja internet mera. 


Lions Sverige är i framkanten inom många områden just nu, låt oss fortsätta i den andan 
Klamra inte sig fast vid gamla beslut – det driver inte affärerna framåt. I ett företag tar man ut 
en ”kompassriktning” under ett styrelsemöte och sedan ändrar man arbetsinriktningen för att 
nå huvudmålet utefter vad som händer i omvärlden. Huvudmålet är dock primärt-. Vårt 
huvudmål är att hjälpa. 


Lions kan arbeta på precis samma sätt ” huvudmålet att hjälpa” genom att arbeta snabbt och 
kunna byta fokusområden. Turkiet i dag Afrika i morgon. Vi kan inte låsa oss vid RM beslut 
över många år. Det dödar vårt framtida arbete. 


Detta lite tankar från mig. 


Med vänlig hälsning 


Åke    








Vi hjälper 
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Hjälpkommittens rapport till AU-1 inför GR-2 2017-08-25-08-27 


 
Då verksamhetsåret nyligen startat och intet har inkommit till HK att behandla/bereda kan vi 
denna gång endast ge information om hur HK planerar att genomföra sitt uppdrag under 
verksamhetsåret 2017-2018. 
 
Utifrån givna förutsättningar kommer HK att via telefonmöten alt. mailmöten att planera, 
behandla/bereda de uppdrag vi ansvarar för.  
Rapportering kommer kontinuerligt att ske till GRO samt AU inför kommande GR möten under 
verksamhetsåret. 
 
De förändringar i HK uppdrag rörande BQTL som är beslutade av GR under 2016-2017 önskar 
vi få tydliggjorda av AU, så att vi som kommitte och den nya projektgruppen vet vem som 
ansvarar för vad. 
 
Därtill kommer också en ytterligare fråga till AU vad gäller ansvar för uppföljning och 
rapportering gällande projekt, ex. De glömda barnen. 
 
Ser fram emot svar på ställda frågor till AU samt att få träffa årets GR vid GR-2 i Gävle för 
fortsatta diskussioner inom HK ansvarsområde. 
 
2017-08-06 
 
Per Janson 
IRD  
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Resolution for the Consideration of the European Council 
at Europa Forum 2017 


Draft 1: 25 February 2017 
 
In recognition of the growing desire of Lions in Europe and elsewhere to bring aid and sustenance 
to the ever-increasing number of refugees in Europe, the Middle East, Africa and elsewhere, and in 
accordance with the recommendations of the Long Range Planning Committee of Lions Clubs 
International, this European Council resolves to establish a Standing Committee of the Europa 
Forum as follows:- 
 
1. NAME:     Refugee Relief Committee 
 
2. OBJECTIVES:   


2.1. To assist Clubs and Districts in their efforts to meet the needs of refugees 
2.2. To collect data and information, and distribute such to Clubs and Districts, concerning the 


status of the refugee problems and the needs of refugees. 
2.3. To strengthen relationships and activities between Lions and the United Nations High 


Commission for Refugees (UNHCR) 
2.4. To establish co-operation with other NGOs and Agencies as appropriate. 
2.5. To share experiences and ideas between Lions in the European countries and other 


continents 
2.6. To encourage Clubs, Districts and Multiple Districts to work together in refugee relief projects 
2.7. To encourage the Lions of Europe, Africa and Asia to work together in providing relief for  


refugees 
2.8. To include co-operation with Leos 
2.9. To report experiences in refugee relief to Lions Clubs International (LCI), to Lions Clubs 


International Foundation (LCIF), to members of the Europa Forum, to Forums of other 
constitutional areas, and to other interested parties. 


 
3. MEMBERS: 


3.1. There shall be a maximum of nine committee members from Europe. For a transitional 
period of three years, the first committee members from Europe shall be the members of the 
Refugee Steering Committee as appointed by LCI/LCIF. 


3.2. Further members shall be invited to join the committee as follows: two members from Asia 
(at least 1 from Middle East), two members from Africa, and two Leo members. 


3.3. In each year after the transitional period, one third of the members of the committee shall 
retire by rotation. Retiring members shall be eligible for re-appointment. 


3.4. After the transitional period, no two members shall be from the same Multiple/Single District. 
3.5. When vacancies occur, or when committee members retire by rotation, proposals for 


European committee appointments may be made to the Chairperson(s) of the committee by 
members of the Europa Forum. Appointments shall be by invitation of the committee.  


3.6. For the transitional period, the joint chairpersons shall be those Lions currently appointed as 
chairpersons to the LCI/LCIF Refugee Steering Committee. Thereafter, the committee shall 
choose its chairperson from amongst the members of the committee. 


 
4. MEETINGS: 


4.1. Regular meetings of the committee shall be held during each Europa Forum, each All Africa 
Conference and each ISAAME Conference. 


4.2. Online conferences shall be held as necessary. 
 


5. EXPENSES:  
5.1. Expenses shall be met personally by members of the committee, but may be sponsored by 


the member’s Multiple District or District. 
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Rapport till GR 2 i Gävle  
Arbetsgruppen för distriktsindelningen. 


Inom MD 101 har diskussioner förts i flera år om att minska antalet distrikt. De förslag som 
presenterats har inte fått majoritet vid Riksmöten.  Verksamhetsåret 2015-2016 tillsattes en 
arbetsgrupp till GR. Framtidsgruppen fick i uppdrag att bland annat komma med förslag till 
ny distriktsindelning.  


 


Vid Riksmötet 2017 i Upplands-Väsby beslutades att minska antalet distrikt i MD 101.   § 15 
Förslag nr 7 i Riksmötesprotokollet 2017. 


 Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 


 Förslag 7 Distriktsindelning 
Guvernörsrådet ändrade sitt förslag, föredraget i Riksmötestrycket, för att 
istället föreslå följande: 
- att Lions Clubs International MD 101 Sverige reducerar antalet distrikt 
senast 1 juli 2019. 
- att Guvernörsrådet får i uppdrag att bilda en arbetsgrupp som skall planera 
och stötta processen i dialog med klubbar och distrikt. 
- att distrikt som påbörjat processen kan fortsätta. 
- att processen skall avrapporteras vid RM i Ronneby 2018. 
 
 
 


Vid Guvernörsrådsmöte 6 2017 i Upplands-Väsby beslutades om arbetsgruppens 
sammansättning.  § 12 Val av…. i GR protokoll 6 016-2017 


Ny distriktsindelning. Val av Genomförandegrupp; IPGRO Annica Nordell, PGRO 
Vivianne Eriksson, GRO Mattias Öberg, PGRO Finn Bangsgaard, PID Bruno Ahlqvist 
valdes. Sammankallande IPGRO Annica Nordell. (2 år) 


 


Arbetsgruppen träffades den 20 juni för att gå igenom uppdraget och upprätta en tidplan.  Vi 
har tagit fasta på att planera och stötta processen i dialog med klubbar och distrikt.   Vi 
beslutade att sända ut en förhandsinformation till alla medlemmar med registrerad e-post, 
brevet skickades den 12 juli. Beslutades också att sända förhandsinformation till klubbarnas 
presidenter samt till distriktsguvernörer och distriktens arbetsgrupper, breven skickades 27 
juli. I breven har vi bett om synpunkter samt tydliggjort vår roll i arbetet. Brev har skickats till 
LCI, District & Club Admin med information om att processen har påbörjats. 


Tidplanen ser ut som följer: 


Hösten & vinter 2017-2018: Dialog med klubbar och distrikt inklusive underhandsrapporter. 
Sammanställning av förslag som föreläggs GR våren 2018.                                                                              
Våren 2018: Rapporter till distriktsmöten om den kompromisslösning som framkommit.             
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RM 2018: Riksmötet beslutar om ny distriktsindelning. Ny distriktsindelning rapporteras till 
LCI. Hösten 2018: Internationella styrelsen fastställer MD 101 nya distriktsindelning vid sitt 
oktobermöte, vilket är det enda mötet på året som tar upp distriktsindelning.                                 
Convention 2019: Den nya distriktsindelningen träder formellt i kraft. 


Under hela processen kommer arbetsgruppen att hjälpa till med de frågor som kan uppstå med 
distriktskassor, fonder, stiftelser, val, utbildning mm. 


Arbetsgruppen kommer att lämna rapporter till alla guvernörsrådsmöten.                                        
I tidningen LION nr 2, utkommer vecka 43, skrivs en lägesrapport.  


Närmast i tid ligger att sammanställa dialogomgång nr 1 och rapportera den.  


 


2017-08-03 


Annica Nordell, Bruno Ahlqvist, Vivianne Eriksson,                                                                        
Mattias Öberg, Finn Bangsgaard 


Arbetsgruppen för distriktsindelning 


 


  


Bilaga 1 Brev till medlemmar 


Bilaga 2 Brev till LP 


Bilaga 3 Brev till DG och sammankallade i distriktsgrupperna 
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MD 101 Sverige 


Till alla Lions i Sverige med registrerad e-postadress. 


Förhandsinformation ang. förberedelser för ny distriktsindelning. 


Vid Riksmötet i Upplands Väsby den 19-20 maj beslutades att multipeldistrikt 101 Sverige 
skall avsevärt minska antalet distrikt från 10 till 6 eller 5. Beslutet grundar sig på ett förslag 
från Guvernörsrådet och en motion från LC Hofors, LC Sandviken och LC Gävle Norra. Ett 
mycket väl genomfört utredningsarbete hade också gjorts av Framtidskommittén (Ingemar 
Karlsson LC Askersund och Jan-Åke Rispling, LC Karlsborg).  


Beslutet innebär att verksamhetsåret 2017-2018 skall användas till guvernörsrådet i samråd 
med distrikt och klubbar skall enas om nya gränser och sammanslagningsregler för att RM i 
Ronneby 2018 skall kunna fastställa ny distriktsindelning och anmäla den till Lions 
internationella styrelse. Reduceringen av antalet distrikt kommer att innebära 
kostnadsbesparingar för såväl distrikten som multipeldistriktet. 


För att hantera samrådet med distrikt och klubbar tillsatte guvernörsrådet en arbetsgrupp 
på fem personer som skall samla in, värdera och väga samman alla synpunkter till bästa 
möjlig kompromiss. Det är viktigt att alla förstår och accepterar att det måste röra sig om 
olika kompromisslösningar för att vi skall kunna gå i mål med detta stora projekt. 


Arbetsgruppen består Annica Nordell LC Östersund Brunkullan (ordf.), Bruno Ahlqvist LC 
Gävle Norra, Finn Bangsgaard LC Svansjö, Vivianne Eriksson LC Uppsala Disa och Mattias 
Öberg LC Avesta. 


Arbetsgruppen har under sommaren haft ett sammanträde och lagt upp en tidsplan som 
innebär att dialogen med distrikt och klubbar skall vara genomförd före årsskiftet så att 
våren kan användas till slipa på detaljer för att kunna informeras till alla distrikt vid resp. 
distriktsmöte. 


För att inte tappa tempo i arbetet sänds denna förhandsinformation till alla medlemmar.  


Arbetsgruppen kommer inom kort att sända ut diskussionsunderlag till distrikt och klubbar. 
En sammanställning av den fösta dialogomgången planeras till oktober och en reviderad 
rapport baserad på fortsatt dialog skall lämnas till GR-sammanträdet i samband med NSR i 
Norrtälje i januari 2018. 


För den som vill förbereda sig rekommenderar vi följande länkar: 


http://lions.se/medlemmar/index.htm skrolla ned till ”Framtidsgruppens rapport” 


http://www.lionsclubs.org/resources/SW/pdfs/DA-GCD.pdf LCI sammanställning av hela 
processen. 


Bifogat översändes också en presentation som gjordes vi Riksmötesseminariet i Uppl. Väsby. 


Med tillönskan om en fortsatt trevlig sommar!                                                                        
Annica Nordell,   Bruno Ahlqvist,  Finn Bangsgaard,   Vivianne Eriksson,   Mattias Öberg       
070 561 11 46     070 528 44 46    00 524 89 46           073 326 13 09          070 975 69 96                                



http://lions.se/medlemmar/index.htm

http://www.lionsclubs.org/resources/SW/pdfs/DA-GCD.pdf





Bilaga 2 


Till alla Lions Klubbpresidenter 2017-2018. 


Du har just inlett ditt år som president för din Lions Club. Oavsett om du varit president tidigare eller 
om detta är första gången du prövar på ansvaret, kommer du just detta år att medverka till en 
utveckling som har stor betydelse för Lions framtid i Sverige för ett stort antal år. 


Givetvis talar vi om förberedelser för den vid Riksmötet beslutade nya distriktsindelningen. Du, 
liksom alla övriga Lion-medlemmar med e-postadress, fick för några veckor sedan en 
förhandsinformation om det förberedelsearbete som ligger framför oss. Vi hoppas att du som 
inkommande president också tog del av den bilaga och de länkar till mera information som fanns i 
förhandsinformationen.  


Vi önskar att få in så många förslag som möjligt för att kunna sammanställa en långsiktig lösning som 
är så bra som möjligt för alla klubbar och zoner. 


För att ha en startpunkt utgår vi ifrån det förslag till ny distriktsindelning som förelåg vid RM och 
diskuterar om den kan förbättras på något sätt. Vi kanske till och med kan gå ned till 5 i stället för 6 
distrikt. En förutsättning är att alla distrikt efter omfördelning skall med god marginal innehålla minst 
35 klubbar och klart över 1 250 medlemmar.  


Vårt förslag är att alla klubbar tar upp frågan om ny distriktsindelning på det sätt de själva önskar. 


Om klubben har förslag till förbättringar skall de skicka dem senast den 24 september till  


distriktsindelning2019@lions.se med kopia till din distriktsguvernör. Vi kommer att lämna en första 
rapport i tidningen LION som kommer ut vecka nr 43/2017. 


Arbetsgruppen tar emot och värderar innehållet i varje förslag och gör vårt bästa att sammanväga 
alla åsikter till bästa möjliga kompromiss. Vi ber alla förstå att den slutliga lösningen måste ha 
formen av en kompromiss. – Man ger och tar för att komma fram till den på lång sikt bästa lösningen. 
Distriktsgränser har mycket litet med Lions aktiviteter att göra utan är en administrativ lösning. 


Det säger sig självt att arbetsgruppen inte kan ta hänsyn till allmänna klagomål att en gränsdragning 
är felaktig. Om man anser att något är fel måste det åtföljas av ett konstruktivt förslag till alternativ 
lösning. Det gäller också andra administrativa frågor inom distriktssammanslagningsärendet. 


Arbetsgruppen kommer inte att delta i diskussioner om gränsdragningar mellan zoner. Detta är en 
intern fråga för varje nytt distrikt att avgöra. Förslag om detta skall lämnas till distriktsguvernören 
(DG). 


Din DG får i uppdrag att ta upp frågan om distriktsindelning med distriktsrådet och behöver därför 
också få snabb kännedom om klubbarnas åsikter. 


Problemet med alltför små distrikt förekommer främst i Skandinavien och i USA. Om du vill jämföra 
med andra länders storlekar på distrikt är ett tips att gå in på www.lionsclubs.org klicka på MyLCI. 
Därifrån kan du utan inloggning välja i högra kolumnen ”Membership Reports”. Därefter väljer du 
”Cumulative reports”. Där kan du månad för månad följa medlemsantalet i alla distrikt i världen. Det 
är bara att välja den månad mellan 2009 och idag som du vill titta på. 


Tack på förhand för din klubbs medverkan! 


Annica Nordell    Vivianne Eriksson     Finn Bangsgaard     Bruno Ahlqvist    Mattias Öberg                         
070 561 11 46     073 326 13 09           070 524 89 46         070 528 44 46     070 975 69 96   
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Till alla DG och sammankallande i distriktetens arbetsgrupper! 


I dagarna får alla klubbpresidenter i multipeldistriktet nedanstående inbjudan att komma med 
synpunkter gällande det på RM presenterade förslaget till ny distriktsindelning. Vi ber att du tar upp 
samma fråga med ditt distriktsråd vid det första DR-sammanträdet i augusti och så snabbt som 
möjligt rapporterar resultatet till oss. 


Vi i arbetsgruppen pekar i detta läge inte på någon speciell lösning utan tar till oss innebörden i ordet 
dialog. Det innebär inte att vi tar på oss rollen som någon slags soptunna där man kan kasta 
missnöje. Vi behandlar inte någon missnöjesyttring som inte samtidigt åtföljs av ett förslag till 
alternativ lösning. 


För distriktrådet kan det också bli aktuellt att lämna synpunkter på sammanslagningar av distrikten 
när det gäller ekonomi, distriktsstadgar, hantering av forskningsfonder m.m. Det är självklart att det 
blir enklast om man t.ex. bara slår samman två distrikt, men ibland kanske detta inte ses som möjligt. 


Låt er inte låsas fast vid antalet 6 distrikt. Det är möjligt att någon kan komma upp med ett bra 
förslag om bara 5 eller till och med 4 distrikt. Ju färre distrikt - ju större kostnadsbesparing.   


Klubbarna är ombedda att sända kopia till sin DG på sina förslag till arbetsgruppen. 


Vid en så stor förändring som vi talar om här är det självklart att alla inte kan få igenom alla sina 
önskemål. Det krävs självklart kompromisser, men det är viktigt att alla får möjlighet att göra sin röst 
hörd. Därför är det viktigt att du tar upp frågan vid ditt DR-sammanträde och inte enbart i den 
arbetsgrupp som troligen redan skapats i ditt distrikt. 


Frågan om ev. ny zonindelning inom de nya distrikten är en fråga för varje nytt distrikt att lösa. 


Välkommen med distriktets synpunkter senast den 24 september 2017 till 
distriktsindelning2019@lions.se  


Bästa hälsningar från 


Arbesgruppen (Annica, Vivianne, Bruno, Finn, Mattias) 
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DE GLÖMDA BARNEN   Augusti 2017 


Till 
Sveriges Lions! 


Inför kommande verksamhetsår vill jag passa på att informera Dig om vårt(Multipeldistrikt 101) 
projekt för att hjälpa de syriska flyktingarna i Turkiet. Barnen lider mycket och saknar de mest 
grundläggande behoven. Många av dem är glömda, vilket innebär en stor risk för kriminalitet och 
rekrytering till terrorverksamhet.  
Hjälpinsatsen är nu väletablerad och välfungerande, dock är behovet oändligt bland de många 
flyktingarna, som fortfarande ökar i antal. 
Officiellt finns 3.200.000 syriska flyktingar i Turkiet och dessutom minst 500.000 oregistrerade. 
Majoriteten av dem finns i Istanbul. Städerna Antep och Adana har också många flyktingar. Minst 
200.000 syriska flyktingar finns i Adana-området och de är de mest sårbara för de har inga resurser 
för att flytta vidare. 
De medel vi Lions samlar in i Sverige används huvudsakligen för att hjälpa till i Adana. Hjälpen 
organiseras och utförs av Lions i Turkiet. I Sverige finns en styrgrupp som samarbetar med turkiska 
Lions. Lion Leif och Nilgun Niord samordnar arbetet i  Turkiet.  Lions ser till att all hjälp kommer fram 
på ett effektivt sätt. Lions samlar in pengar till hjälpinsatsen samt är aktiva i hela processen med 
planering, genomförande och utvärdering.  
Behovet är stort. I Adanaregionen har nu turkiska myndigheter organiserat ett tältläger för 10.000 
flyktingar med skola och hälsocenter. Det innebär att minst 190.000 flyktingar(förmodligen fler) står 
utan hjälp i sina tillfälliga ”tält” bestående enkla presenningar eller i fallfärdiga hus.  I området finns 
drygt 70.000 barn i skolåldern. 32.000 har tillgång till skola, varav 1.200 fått den möjligheten via vårt 
projekt De Glömda Barnen. Myndigheterna beräknar att ytterligare 5000 barn kommer under hösten. 
Den tydligaste hjälpinsatsen består av tre delar: Skolmoduler(klassrum i baracker med inredning á ca 
120.000 kr), matpaket(ett paket med basvaror för 250 kr räcker till en familj på fem personer i en 
månad) samt tält för bostäder och hygienutrymme(á 6-10.000kr)  Organisationen fungerar bra och 
hjälpen når fram i detta angelägna projekt för Sveriges Lions.       
Förhoppningen är att Din klubb stödjer De Glömda Barnen.  


Bästa Lionshälsningar! 
Per Krantz(perkrantz@telia.com) 
Projektledare för De Glömda Barnen 
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LIONS 101 


GLT 


Rapport 


VDG - utbildningarna planerade och med följande datum samt plats: 


19 – 20/8 


Uppstart på Ehamns herrgård (2,5 mil Norr om Arlanda) med delvis 


självhushåll (lunch till lunch). 


25-27/8


Utbildning i samband med GR:2 i Gävle (start 16.00 den 25/8 avslut kl: 14.00 


den 27/8)  


18-21/1


Utbildning och medverkan vid: NSR och GR:4 


23-25/2


Utbildning och medverkan vid GR:5 


6-8/4


Avslutnings helg. 


GLT-utbildning 


22-24/9


Utbildning i samarbete med GMT och på Ekhanms Herrgård 


Zon-ordförande utbildning 


26-27/8


Utbildning i samband med GR:2 i Gävle (lunch till lunch). 


Utbildningsprogrammet är så utformat att övningarna som presenteras kan 


appliceras i klubbarna och i Distrikten. Vi skall i övrigt sträva efter ett starkt 


samarbete med samtliga inom Lions.  


Ett nytt pedagogiskt verktyg har tagits fram i form av ett ”Memory” som syftar 


till:  


 Att stärka och öka Lionskunskaper.


 Vara ett nytt och roligt alternativt informations material.


 Att även vara ett roligt och uppmuntrande inslag hos varje klubb.


Anna From-Lindqvist 


2017-2018
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Kort rapport till GR2-2017-2018 


Inte mycket har hänt sedan senaste rapport i maj 2017. 


Totalt har stiftelsens styrelse under år 2016-2017 behandlat 663 inkomna hjälpansökningar 
och beviljat fyrtionio ansökningar till ett belopp av 132 900 kronor. 


Styrelsen har den 24 mars 2017 i enlighet med Svensk Insamlingskontrolls regelverk fastställt 
arbetsordning för  insamlingsstiftelsens verksamhet, se bifogat dokument. 


Styrelsen har också den 19 maj 2017 beslutat att utöver annonskostnader för respektive 
insamlingsändamål även fördela övriga insamlingskostnader i relation till respektive ändamåls 
insamlade belopp. För år 2016-2017 innebär det ca 75% för De Glömda Barnen, 12% för 
Jubileumsinsamlingen, LCIF och Syskolan i Nepal 3% vardera och Gåvor 7%. 


Slutligt insamlingsbelopp för år 2016-2017 rapporteras  till nästa GR. 


Projektledare Åke, De glömda Barnen, arbetar för närvarande i samråd med mig med förslag 
om marknadsföringsinsats för rekrytering av månadsgivare till 90 1948-0. 


Kvarnträsk 7 augusti 2017 


 


Martin Enqvist 


Ordf 
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Arbetsordning för Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfonds styrelse 
(antagen av styrelsen 2017-03-24) 
 
 
 
1. Inledning 
Det är viktigt att styrelseledamöterna i Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond har klart 
för sig vilket ansvar och roll de har. Detta dokument beskriver styrelseledamöternas ansvar 
och hur styrelsen lägger upp sitt arbete under verksamhetsåret. Dessutom beskriver 
dokumentet hur nya styrelsemedlemmar ska introduceras i rollen som styrelsemedlem. Detta 
dokument kompletterar de föreskrifter om styrelsens arbete som återfinns i stiftelsen stadgar, i 
Stadgar och arbetsordning för Lions Clubs International distrikt MD 101 och i dokumentet 
Regler för stiftelser och bolag med anknytning till Lions MD-101 daterat 2014-10-10.  
 
2. Rättsligt ansvar 
En stiftelse är en självständig juridisk person och detta innebär att den kan ingå avtal och 
ikläda sig rättigheter och skyldigheter för vilka stiftelsen svarar med sina egna tillgångar. 
Huvudregeln är att en styrelseledamot inte har något betalningsansvar för stiftelsens 
skulder. I vissa undantagsfall kan dock ledamöter bli personligt ansvariga för stiftelsens 
förpliktelser och skulder. Detta kallas ansvarsgenombrott. 
 
3. Företrädare för stiftelsen (firmatecknare) 
Omedelbart efter val av styrelse har styrelsen ett första konstituerande styrelsemöte varvid 
beslut 
tas om företrädare för stiftelsen, dvs vilka som får teckna stiftelsens firma och därmed 
ingå juridiskt bindande avtal för stiftelsen.  
 
4. Styrelsemötena 
Ordföranden leder arbetet i styrelsen. Inför varje styrelsemöte ska ordförande via mejl skicka 
ut förslag till dagordning samt övriga möteshandlingar.  
 
5. Krav på styrelsens ledamöter 
Årsredovisningslagen och Svensk Insamlingskontroll anger vissa krav för styrelseledamöter. 
De ska vara myndiga och får inte vara försatta i konkurs eller meddelade näringsförbud. De 
får inte ha betalningsanmärkningar och/eller förfallna skatteskulder. Minst hälften av 
ledamöterna ska vara bosatta i EES-området och minst en ska vara bosatt i Sverige. 
 
6. Protokoll 
Styrelsemötena ska protokollföras med för varje verksamhetsår löpande paragrafnumrering. 
Protokollet ska upprättas i nära anslutning till mötet. Protokollet ska justeras av ordföranden. 
De justerade protokollen arkiveras hos sekreteraren samt skannas och lagras elektroniskt. 
 
7. Arbetsprocess under året 
Ett konstituerande möte hålls i direkt anslutning till det guvernörsrådsmöte inom Lins Clubs 
International MD 101 som väljer styrelseledamöter. Vid detta möte beslutas om stiftelsens 
firmatecknare och ett mötesschema för det närmaste året fastställs. 
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Vid ett styrelsemöte senast i december ska styrelsen anta verksamhetsberättelsen och 
årsredovisningen för föregående verksamhetsår. Vid detta möte ska styrelsen också 
• Utvärdera om organisationens resurser används på ett ändamålsenligt sätt. 
• Vid behov ta beslut om förändringar i organisationens arbetssätt. 
• Utvärdera om organisationen har en effektiv administrations- och insamlingsverksamhet. 
 
Vid detta möte ska styrelsen också göra en riskanalys, dvs en bedömning av vilka risker 
organisationens verksamhet kan möta, hur stor sannolikheten är att dessa risksituationer 
inträffar samt vilka konsekevenser ett negativt utfall av dessa situationer kan få. Styrelsen ska 
också göra en utvärdering av stiftelsens arbetssätt för att hantera risker. 
 
8. Ekonomisk uppföljning 
Vid varje styrelsemöte ska en uppföljning av kostnader och intäkter ske. Styrelsen ska tillse 
att verksamheten inte belastas med oskäliga kostnader. Minst 75 % av de totala intäkterna ska 
gå till ändamålet. 
 
9. Motverkan av  oegentligheter 
Styrelsens medlemmar omfattas av Lions Clubs Internationals etik och syften och ska vid 
varje tillfälle i sitt arbete i stiftelsen tillämpa dessa. Fakturor ska attesteras av ordförande eller 
av annan styrelseledamot om de avser ordförandes kostnader.  
 
Om en intern eller extern intressent upptäcker fall av misstänkt oegentlighet kan denne 
rapportera detta anonymt genom mejl till ordförande. 
 
10. Jäv 
En styrelseledamot får inte handlägga en fråga rörande: 
• avtal mellan ledamoten och stiftelsen, 
• avtal mellan stiftelsen och en tredje man, om ledamoten i fråga har ett väsentligt intresse 
i tredje part som kan strida mot stiftelsens, eller 
• avtal mellan stiftelsen och en juridisk person som ledamoten ensam eller tillsammans 
med någon annan får företräda, eller där ledamoten har ett väsentligt inflytande. 
Det åligger styrelseledamot att snarast meddela styrelsen om jävsgrundande omständighet kan 
befaras föreligga. 
 
11. Introduktion av nya ledamöter 
Det är viktigt att nyvalda styrelseledamöter snabbt får en god introduktion i vad uppdraget 
innebär för att därigenom kunna bli aktiva och bidra till stiftelsens utveckling. 
Ordförande ansvarar för introduktionen av de nyvalda styrelseledamöterna. 
 





